

Canadian Forestry Journal

VOL. VI.

OTTAWA, DECEMBER, 1910

No. 4

The 1911 Forestry Convention.

CITY OF QUEBEC, JAN. 18-20.

The Official Call Issued by Sir Wilfrid Laurier.

Office of the Prime Minister of
Canada, Ottawa, Dec. 8, 1910.

To the Citizens of Canada:

In the year 1906 the increasing necessity of inducing the people to take action to prevent the rapid destruction of the forests by fire and improper cutting led to the calling of a Dominion Forestry Convention in Ottawa. This Convention which was largely attended by representative citizens resulted in greatly increased interest in this most important subject, with very beneficial results.

The period since then has witnessed a great increase in the interest in forest conservation on this continent. Not to mention what has been done in the United States a great step forward has been taken in Canada by the establishment of the Commission of Conservation. The scope of the Forestry Branch of the Department of the Interior has been much widened and a number of forest reserves have been set apart in the prairie provinces. The most notable is the reserve covering the eastern slope of the Rocky Mountains, formed in order to protect the rivers and the agricultural lands of Alberta and Saskatchewan. In the various provinces reserves have been set apart, timber surveys made, improved fire ranging and timber cutting regulations adopted and

Cabinet du Premier Ministre du Canada, Ottawa, 8 décembre 1910.

Aux Citoyens du Canada:

Dans le cours de l'année 1906, le besoin se faisant impérieux d'engager la population à enrayer le ravage des forêts par le feu et leur déboisement irrationnel, provoqua la convocation d'une Conférence Forestière Canadienne qui se tint à Ottawa. Cette conférence, à laquelle assistèrent un grand nombre de personnages officiels, donna un vif regain d'intérêt à cette question extrêmement importante et produisit d'excellents résultats.

Depuis, l'on a porté beaucoup plus d'attention à la conservation des forêts sur ce continent. Sans énumérer les mesures prises aux Etats-Unis, un fort mouvement a été effectué au Canada par l'institution de la Commission de Conservation. Le champ d'action de la division forestière du Ministère de l'Intérieur a été élargi, et, dans les provinces des prairies, un certain nombre de réserves de forêt ont été établies, notamment sur le versant oriental des Montagnes Rocheuses, afin de protéger les cours d'eau et les terres arables de l'Alberta et de la Saskatchewan. Dans les diverses provinces, des réserves ont été mises à part, des relevés du bois marchand ont été dressés, la police des feux et la coupe du bois ont été plus minutieusement réglementées, et des écoles ont été